
Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

 
Latvijas Republika 

TALSU NOVADA PAŠVALDĪBAS DOME 
Nodokļu maksātāja reģistrācijas Nr.90009113532 

Kareivju iela 7, Talsi, Talsu nov., LV-3201, tālr. 63232110, e-pasts pasts@talsi.lv 

DOMES SĒDES 

PROTOKOLS 
Talsos 

 

2025. gada 18. februārī  Nr.4  

 

Sēde sasaukta plkst. 09.00 

Sēdi atklāj plkst. 09.01 

 

Domes sēde tiek ierakstīta video un audioformātā un  pārraidīta publiskā interneta vidē. 

 

Sēdes vadītājs – Andis Āboliņš – pašvaldības domes priekšsēdētājs  

Protokolētāja – Inga Koha-Kurovska – Administratīvā departamenta dokumentu vadības 

nodaļas vecākā lietvede 

 

Sēdē piedalās 19 deputāti:  

Andis Āboliņš 

Sandra Pētersone (pēc pārtraukuma plkst. 10.46 pievienojas plkst. 10.51; pēc pārtraukuma 

plkst. 13.11 pievienojas plkst. 13.12; iziet plkst. 16.26; pēc pārtraukuma plkst. 16.46 

pievienojas plkst. 16.47; iziet plkst. 17.38, pievienojas plkst. 17.43) 

Antra Grūbe (pievienojas plkst. 14.56) 

Ainis Stūrmanis (iziet plkst. 10.29; iziet plkst. 10.57, pievienojas plkst. 11.00; iziet 

plkst. 11.53, pievienojas plkst. 11.58) 

Dainis Karols (iziet plkst. 11.56, pievienojas plkst. 12.06; iziet plkst. 14.26, pievienojas 

plkst. 14.31; pēc pārtraukuma plkst. 14.56 pievienojas plkst. 14.57; iziet plkst. 17.35, 

pievienojas plkst. 17.41) 

Andra Grīvāne-Bārda (iziet plkst. 15.30, pievienojas plkst. 15.33; iziet plkst. 17.23, 

pievienojas plkst. 17.25; iziet plkst. 18.02, pievienojas plkst. 18.06) 

Juzefa Kļava   

Almants Kalniņš (iziet plkst. 10.27, pievienojas plkst. 10.29; iziet plkst. 14.39, pievienojas 

plkst. 14.40; iziet plkst. 15.37, pievienojas plkst. 15.40; pēc pārtraukuma plkst. 16.46 

pievienojas plkst. 16.54) 

Oļegs Solovjovs (pēc pārtraukuma plkst. 10.46 pievienojas plkst. 10.50; iziet plkst. 15.33, 

pievienojas plkst. 15.39; iziet plkst. 16.10, pievienojas plkst. 16.13; iziet plkst. 17.48, 

pievienojas plkst. 17.52; iziet plkst. 17.53, pievienojas plkst. 17.54) 

Lauris Pīlēģis (pēc pārtraukuma plkst. 13.11 pievienojas plkst. 13.12) 

Māris Rozenbergs (pēc pārtraukuma plkst. 10.46 pievienojas plkst. 10.47; iziet plkst. 16.26; 

iziet plkst. 18.09, pievienojas plkst. 18.13) 
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Gaidis Bērziņš (Zoom videokonferenču platformā; pēc pārtraukuma plkst. 10.46 pievienojas 

plkst. 11.00; pēc pārtraukuma plkst. 13.11 pievienojas plkst. 13.12; nav redzams no 

plkst. 14.33; pievienojas plkst. 17.59) 

Aldis Pinkens  

Gundars Sebris (iziet plkst. 10.31; iziet plkst. 11.16, pievienojas plkst. 11.26; iziet plkst. 13.11, 

pievienojas plkst. 13.13) 

Ilva Norenberga (pēc pārtraukuma plkst. 13.11 pievienojas plkst. 13.29; pēc pārtraukuma 

plkst. 16.46 pievienojas plkst. 17.06) 

Kalvis Kalniņš (iziet plkst. 14.16, pievienojas plkst. 14.23; iziet plkst. 15.26, pievienojas 

plkst. 15.31; iziet plkst. 15.58, pievienojas plkst. 16.08; iziet. plkst. 17.20, pievienojas Zoom 

videokonferenču platformā plkst. 18.00; pēc pārtraukuma plkst. 18.40 pievienojas 

plkst. 18.42; nav redzams no plkst. 19.06 līdz plkst. 19.09; aiziet plkst.  19.39) 

Andis Astrātovs (pievienojas plkst. 09.09; iziet plkst. 11.14, pievienojas plkst. 11.19; pēc 

pārtraukuma plkst. 13.11 pievienojas plkst. 13.16) 

Ieva Brūna–Labāne (pēc pārtraukuma plkst. 10.46 pievienojas plkst. 10.48; iziet plkst. 13.11, 

pievienojas plkst. 13.22; iziet plkst. 13.59, pievienojas plkst. 14.00; iziet plkst. 14.21, 

pievienojas plkst. 14.24; iziet. plkst. 17.30, pievienojas Zoom videokonferenču platformā 

plkst. 17.59; aiziet plkst. 18.01) 

Eva Kārkliņa  

 

Sēdē piedalās Talsu novada pašvaldības Centrālās administrācijas darbinieki: 

Agris Rozenfelds – pašvaldības izpilddirektors 

Lita Rollande – izpilddirektora vietniece administratīvajos un finanšu jautājumos 

Valdis Bārda – izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma 

jautājumos 

Inta Vāne – Finanšu un grāmatvedības departamenta ekonomikas nodaļas vadītāja 

Jana Robalde – Finanšu un grāmatvedības departamenta vadošā finanšu analītiķe 

Inga Purviņa – Administratīvā departamenta vadītāja 

Marta Rake-Lasmane – Administratīvā departamenta sabiedrisko attiecību nodaļas vecākā 

sabiedrisko attiecību speciāliste 

Diāna Tabulēvica – Juridiskā, iepirkumu un kapitālsabiedrību uzraudzības departamenta 

vadītāja 

Laine Skadiņa – Attīstības plānošanas, projektu vadības un tūrisma departamenta vadītāja 

Aiva Dimante – Attīstības plānošanas, projektu vadības un tūrisma departamenta projektu 

vadības daļas vadītāja 

Inga Romaško – Nekustamo īpašumu un vides aizsardzības departamenta vadītāja 

Jānis Pauliņš - Nekustamo īpašumu un vides aizsardzības departamenta vides pārvaldības 

daļas vadītājs 

Toms Akmentiņš – Nekustamo īpašumu un vides aizsardzības departamenta 

energopārvaldības vadītājs 

Emīls Gulbis – Talsu novada Būvvaldes vadītājs 

Māris Grīnvalds – Talsu novada pašvaldības policijas priekšnieks 

Jānis Kārklevalks – Informācijas un komunikācijas tehnoloģiju nodaļas galvenais IKT 

administrators 

Inga Koha-Kurovska – Administratīvā departamenta dokumentu vadības nodaļas vecākā 

lietvede 

Roberts Ķēniņš – Informācijas un komunikācijas tehnoloģiju nodaļas informācijas sistēmas 

attīstības speciālists 

 

Citi: 

Uldis Katlaps – Talsu novada izglītības pārvaldes vadītājs 

Ilze Kārklevalka – Talsu novada Sociālā dienesta vadītāja 
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Lauris Tīģers – Talsu pilsētas pārvaldes vadītājs 

Elza Rozentāle – Talsu Kultūras centra direktore 

Baiba Dūda – Dundagas kultūras pils direktore 

Andris Kojro – Dundagas pagasta pārvaldes vadītājs 

Juris Kronbergs – Laucienes apvienības pārvaldes vadītājs 

Marika Grohjacka – Valdemārpils apvienības pārvaldes vadītāja 

Ligita Šnore – Rojas apvienības pārvaldes vadītāja 

Kaspars Sakniņš – Talsu novada Sporta skolas direktors 

Daiga Feldmane – Valdemārpils pirmskolas izglītības iestādes “Saulstariņš” vadītāja 

Zane Cīrule – Sabiles pirmskolas izglītības iestādes “Vīnodziņa” vadītāja 

Paula Lūse – Talsu pirmskolas izglītības iestādes “Pīlādzītis” vadītāja 

Valda Štrausa – Pūņu sākumskolas direktore  

Vēsma Neilande – Sabiles pamatskolas direktore 

Edgars Kviesis – Valdemārpils vidusskolas direktors 

Dana Kalašņikova – Talsu novada vidusskolas direktore 

Aina Petroļeviča – Sabiles un Stendes apvienības pārvaldes lietvede 

Egils Alsbergs – Sabiles un Stendes apvienības pārvaldes vadītāja vietnieks 

 

Tiek informēts, ka saskaņā ar Pašvaldību likuma 38. panta otro daļu domes sēdē tiek 

veikts audiovizuāls ieraksts un brīdina klātesošos par iegūto datu izmantošanas un apstrādes 

noteikumu ievērošanu. 

 

Andis Āboliņš iepazīstina ar sēdes darba kārtību.  

DARBA KĀRTĪBA: 

Lemjošā daļa 

1. Par Talsu novada domes saistošo noteikumu Nr._ “Par Talsu novada pašvaldības 

2025. gada budžetu” apstiprināšanu. 

 

1.§ 

Par Talsu novada domes saistošo noteikumu Nr._ “Par Talsu novada pašvaldības 

2025. gada budžetu” apstiprināšanu 

A. Āboliņš, L. Rollande, E. Kārkliņa, L. Pīlēģis, A. Pinkens, D. Tabulēvica, S. Pētersone, 

J. Kļava, A. Rozenfelds, J. Robalde, V. Bārda, L. Skadiņa, I. Norenberga, D. Karols, 

M. Rozenbergs, K. Sakniņš, L. Tīģers, I. Vāne, A. Astrātovs, I. Romaško, A. Grūbe, 

G. Sebris, A. Stūrmanis, A. Grīvāne-Bārda, A. Kalniņš 

  

A. Āboliņš iepazīstina ar ievadziņojumu un paskaidrojuma rakstu par Talsu novada 

pašvaldības 2025. gada budžetu. Informē, ka 2025. gada galvenās prioritātes ir drošība, 

energoefektivitāte un digitalizācija. Talsu novada pašvaldības 2025. gada budžets balstās uz 

atbildīgu finanšu pārvaldību, stratēģiskām investīcijām un ilgtspējīgu attīstību. 

Plkst. 09.09 pievienojas A. Astrātovs 

L. Rollande turpina ziņojumu, atbilstoši likuma Par pašvaldības budžetiem 

12. pantam pašvaldības budžets sastāv no pamatbudžeta, ziedojumiem un dāvinājumiem. 

Talsu novada pašvaldības 2025. gada budžeta ieņēmumu kopsumma plānota 66 309 775,00 

EUR, izdevumi 73 060 966,00 EUR. Naudas līdzekļu atlikums uz 

01.01.2025. – 9 432 099 EUR, naudas līdzekļu atlikums uz 31.12.2025. plānots 

2 199 273 EUR. Tiek demonstrēta prezentācija  par Talsu novada 2025. gada budžetu. 

L. Pīlēģis jautā, uz kā rēķina budžets tika sabalansēts? 

A. Āboliņš atbild, ka lielākie ietaupījumi uz amatu vietu samazinājumu un pāreja uz 

četru darba dienu nedēļu. 

L. Pīlēģis jautā, vai lielākā daļa ietaupījumi nebija uz attīstības rēķina? 
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A. Āboliņš atbild, jā, ietaupījumi par remontdarbiem, precēm un pakalpojumiem 

deva ļoti lielu ietaupījumu.   

E. Kārkliņa jautā, kur 2025. gada budžeta plānā var redzēt ziņojumā pieminētās 

inovācijas? 

A. Āboliņš atbild, 2025. gada budžetā, kas attiecas uz drošību vai inovācijām būs 

projekti, par ko vēl būs jālemj tuvāko mēnešu laikā. 

Jautājumus uzdod L. Pīlēģis, A. Pinkens. 

L. Pīlēģis jautā, vai ir skaidrs, kā tiks sadalīts līdzdalības budžets? 

D. Tabulēvica atbild, ka izvirzīti trīs varianti, kā šos finanšu līdzekļus var sadalīt. 

Līdzdalības budžeta saistošie noteikumi ir sagatavoti un tiks virzīti izskatīšanai uz Attīstības 

komitejas sēdi. 

L. Pīlēģis jautā, kādās nozarēs un jomās tiks īstenoti projekti iedzīvotāju labklājības 

veicināšanai? 

S. Pētersone sniedz informāciju par uzsāktajiem projektiem. 

A. Pinkens uzdod precizējošus jautājumus par ievadziņojuma un paskaidrojuma 

raksta 5.tabulu. Lūdz veikt precizējumus nekustamā īpašuma nodokļu ieņēmumos. Lūdz 

pārliecināties par nenodokļa ieņēmuma skaitļu atbilstību. 

A. Pinkens lūdz, pārliecināties par paskaidrojuma rakstā norādītajiem skaitļiem, tie 

nesakrīt ar budžeta projektā norādītajiem. 

A. Pinkens jautā, vai budžeta projekts ir sagatavots atbilstoši Rīcības plānam? 

S. Pētersone atbild, ka budžets balstīts reālos datos pieejamā finansējuma apmērā un 

tik radikāli soļi, kādi bija nepieciešami 2024. gadā, mums šobrīd nav nepieciešami. 

Nepieciešams sagatavot jauns rīcības plāns, jo nevar šobrīd balstīties uz veciem datiem. 

Starp deputātiem notiek diskusija par Rīcības plānu.  

J. Kļavas viedoklis, Budžeta komisija īpaši strādājusi pie 2025. budžeta un Rīcības 

plāns vienmēr ir bijis blakus. Salīdzinājumā ar iepriekšējo gadu situācija būtiski mainījusies 

un, ja ir iespēja iestādēm iedot vairāk līdzekļus, lai tās var attīstīties, tad tas ir jādara. 

Plkst. 10.27 iziet A. Kalniņš 

A. Pinkena viedoklis, ja izstrādājot budžetu Rīcības plāns netiek ievērots, tad to 

nepieciešams atcelt vai grozīt, nevis radīt sabiedrībai iespaidu, ka patiesībā domes lēmumam 

nav nozīmes. 

L. Rollande skaidro, ka notika vienošanās, ka Rīcības plāns tiks grozīts tūlīt pēc 

budžeta apstiprināšanas. 

Plkst. 10.29 pievienojas A. Kalniņš 

Plkst. 10.29 iziet A. Stūrmanis 

Plkst. 10.31 iziet G. Sebris 

  

Plkst. 10.31 tiek izsludināts sēdes pārtraukums 

Plkst. 10.46 sēde turpinās 

 

A. Pinkens jautā, kas tiks darīts ar līdzekļiem sadaļā “Atsavināšanas līdzekļi”, kur 

nepieciešams saskaņojums ar  izpilddirektoru? 

Plkst. 10.47 pievienojas M. Rozenbergs 

A. Rozenfelds atbild, pievienotajos dokumentos uzskaitīti darbi, kuri tiek plānoti 

veikt un darbus drīkstēs veikt tikai ar izpilddirektora saskaņojumu, jo nepieciešams sekot līdz 

naudas plūsmai.  

A. Pinkens jautā, vai minētais darbu saraksts tiks ar domes lēmumu apstiprināts un 

bez domes saskaņojumu to nevar mainīt?  

Plkst. 10.48 pievienojas I. Brūna-Labāne 

L. Rollande atbild, ka dome neapstiprinās šo sarakstu. 

Plkst. 10.50 pievienojas O. Solovjovs 

Plkst. 10.51 pievienojas S. Pētersone 
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Starp A. Pinkenu, L. Pīlēģi un L. Rollandi notiek diskusija par sadaļu “Atsavināšanas 

līdzekļi”. 

Plkst. 10.57 iziet A. Stūrmanis 

A. Pinkens lūdz, skaidrojumu par A01 118 tāmes naudas līdzekļu izlietojumu? 

S. Pētersone atbild, ka tāmei pievienots plānoto darbu saraksts, kur var redzēt naudas 

līdzekļu izlietojumu. 

Plkst. 11.00 pievienojas G. Bērziņš 

Plkst. 11.00 pievienojas A. Stūrmanis 

J. Robalde skaidro, ka sarakstā norādītie konkrētie mērķi ir plānotie darbi. Tāmēs, 

kur šobrīd nav norādīti mērķi ir ieplānoti atlikumā.  

A. Pinkens jautā, vai pievienotais darbu saraksts, kurš pievienots budžetam ir tas, ko 

izpilddirektors realizē atļautā budžeta robežā? 

S. Pētersone – jā. 

Starp deputātiem notiek diskusija par darāmo darbu izvērtēšanu un iekļaušanu 

sarakstā. 

Plkst. 11.14 iziet A. Astrātovs 

Plkst. 11.16 iziet G. Sebris 

Plkst. 11.19 pievienojas A. Astrātovs 

Plkst. 11.26 pievienojas G. Sebris 

Starp. L. Pīlēģi un S. Pētersoni notiek diskusija par atsavināšanas nolikumu. 

L. Pīlēģa viedoklis, atsavināšanas nauda nav sadalīta atbilstoši apstiprinātajiem 

normatīvajiem aktiem. Ja nolikums nav pareizs, to nepieciešams mainīt. 

A. Pinkens jautā, vai ar domes lēmumu tiks apstiprināti budžeta projektā pievienotie 

darbu saraksti un tie tiks realizēti? Vai tiešām šie 5 minētie darbi pēc budžeta pieņemšanas 

nekavējoties tiks uzsākti? 

A. Rozenfelds atbild, ka uzreiz netiks uzsākti, bet šī gada laikā tas notiks.  

A. Pinkens jautā, vai Budžeta komisija šo sarakstu arī saskaņoja? 

J. Kļava atbild, jā, Budžeta komisija ir skatījusi. 

A. Pinkens lūdz, skaidrojumu par neizīrētajiem dzīvokļiem. Vai domāts kaut ko 

mainīt, ekonomēt vai atsavināt? 

D. Tabulēvica atbild, ka tiks skatīts kurus dzīvokļus nodot atsavināšanai, bet 

skatoties no pašvaldības viedokļa, nebūtu vēlams visus nekustamo īpašumus atsavināt. Labi, 

ja pašvaldībai ir rezerves dzīvokļi, kas iespējams, kādu laiku stāv neizmantoti. Tās būs 

pašvaldības izmaksas, bet tie būs pašvaldībai piederošie īpašumi. 

A. Pinkens jautā, kādēļ tiek veikti maksājumi par atkritumiem, ja tie netiek radīti? 

Vai pēc rēķina saņemšanas tiek izvērtēts, par ko tiek maksāts? 

Starp A. Pinkenu, I. Romaško un D. Tabulēvicu notiek diskusija par tāmi A01 204.  

D. Tabulēvica atbild, ka informāciju precizēs.   

 

Plkst. 12.08 tiek izsludināts sēdes pārtraukums 

Plkst. 13.11 sēde turpinās 

 

Plkst. 13.11 iziet G. Sebris 

Plkst. 13.11 iziet I. Brūna-Labāne 

Turpinās diskusija par atsavināšanas dzīvojamo fondu uzturēšanu.   

Plkst. 13.12 pievienojas S. Pētersone 

Plkst. 13.12 pievienojas G. Bērziņš 

Plkst. 13.12 pievienojas L. Pīlēģis 

Plkst. 13.13 pievienojas G. Sebris 

Plkst. 13.16 pievienojas A. Astrātovs 
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D. Tabulēvica skaidro, ka saskaņā ar atsavināšanas nolikumu šis finansējums 

paredzēts dzīvokļu uzturēšanai, atjaunošanai, pārbūvei un būvniecībai un šobrīd tiek vērtēts, 

kuras dzīvojamās platības būtu atjauno. 

Starp A. Pinkenu, D. Tabulēvicu un L. Rollandi notiek diskusija par 

apsaimniekošanas izdevumiem neizīrētajiem dzīvokļiem. 

Plkst. 13.22 pievienojas I. Brūna-Labāne 

Plkst. 13.29 pievienojas I. Norenberga 

A. Pinkens lūdz skaidrojumu par dabas resursu nodokļa sadalījumu. 

S. Pētersone sniedz skaidrojumu par plānotajiem darbiem. 

Starp L. Pīlēģi un V. Bārdu notiek diskusija par ieplānoto finansējumu – 

līdzfinansējums kanalizācijai, kas ir lielāks nekā iepriekšējo gadu izpilde. 

L. Pīlēģis jautā, vai budžetā paredzēta nauda, lai mēs varētu realizēt projektu un 

Talsu pilsētā nomainīt visas lampas?  

V. Bārda atbild, ka izstrādājot projektu ir kļūda apjomos un daudzumos atsevišķās 

vietās. Šobrīd tiek veikts apkopojums, lai saprastu, cik lampas trūkst un kādas būs 

nepieciešamās izmaksas.  

L. Pīlēģis lūdz, skaidrojumu kāda ietekme uz 2026. gadu būs no  uzsāktajiem 

būvprojektiem? 

Plkst. 13.59 iziet I. Brūna-Labāne 

L. Skadiņa sniedz skaidrojumu. 

Plkst. 14.00 pievienojas I. Brūna-Labāne 

L. Pīlēģis jautā, kādas izmaksas un cik lielā apmērā tiks pārcelts uz 2026. gadu? 

L. Skadiņa atbild, Pastendes pamatskolas būvprojektam – 140 000 EUR un Sabiles 

pamatskolai – 140 000 EUR.  

A. Pinkens jautā, kas notiek ar projektu par Pašvaldības policijas ēkas būvi Daģu 

ielā 4? 

S. Pētersone atbild, ka Domei būs jāpieņem lēmums, kuri projekti tiks realizēti. 

Jautājums jāskata marta Attīstības komitejas sēdē. 

Plkst. 14.16 iziet K. Kalniņš 

Plkst. 14.21 iziet I. Brūna-Labāne 

Starp deputātiem notiek diskusija par Lielās ielas 22 ēkas attīstības plāniem. 

Plkst. 14.23 pievienojas K. Kalniņš 

Plkst. 14.24 pievienojas I. Brūna-Labāne 

Plkst. 14.26 iziet D. Karols 

Plkst. 14.31 pievienojas D. Karols 

L. Pīlēģis lūdz, jautājumu par Lielās ielas 22 ēkas attīstība plānu skatīt marta 

Attīstības komitejas sēdē. 

Plkst. 14.33 nav redzams G. Bērziņš 

Starp deputātiem notiek diskusija par telpu uzlabošanas darbiem Talsu Mākslas skolā 

un nepieciešamajām prioritārajām lietām. 

Plkst. 14.39 iziet A. Kalniņš 

Plkst. 14.40 pievienojas A. Kalniņš 

S. Pētersone skaidro, ka izstrādājot budžeta projektu, vērā tika ņemtas iestāžu 

vadītāju vēlmes. 

 

Plkst. 14.41 tiek izsludināts sēdes pārtraukums 

Plkst. 14.56 sēde turpinās 

 

Starp deputātiem un L. Skadiņu notiek diskusija par paredzētajiem projektiem. 

Plkst. 14.57 pievienojas D. Karols 

A. Pinkens jautā, kādēļ Pastendes pamatskolas pārbūvei paredzēts 10 000 EUR 

finansējums, ja investīciju plānā šādi darbi nav iekļauti? 
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L. Skadiņa atbild, ka pēc pārrunām ar Izglītības pārvaldes vadītāju U. Katlapu, 

nolemts sakārtot skolas. Lai varētu sākt virzīties uz priekšu, pirmā ir Pastendes pamatskola, 

kurai tiks izstrādāts būvprojekts. 

L. Pīlēģis lūdz, jautājumu par šādu attīstības projektu iekļaut Attīstības komitejas 

sēdē. 

Starp A. Pinkenu un S. Pētersoni notiek diskusija par Sabiles pirmskolas izglītības 

iestādes “Vīnodziņa” un Sabiles pamatskolas apvienošanu vienā ēkā. 

S. Pētersone informē, ka jautājums par izglītības iestāžu apvienošanu vienā ēkā vai 

jaunu pirmsskolas izglītības iestādes būvniecību tiks skatīt Attīstības komitejas sēdē.   

I. Norenberga jautā, kas noticis ar iepriekšējiem Sabiles pirmskolas izglītības 

iestādes “Vīnodziņa” projektiem? 

L. Skadiņa atbild, ka 2024. gadā tika izsludināts iepirkums Sabiles pirmskolas 

izglītības iestādes PII “Vīnodziņa” būvniecībai. Iepirkumu komisija lēmumu nepieņēma, jo 

nebija finansējums, lai to īstenotu. 

Notiek diskusija par ziedojumu naudas izlietojumu. 

Plkst. 15.26 iziet K. Kalniņš 

Plkst. 15.30 iziet A. Grīvāne-Bārda 

Plkst. 15.31 pievienojas K. Kalniņš 

A. Pinkens lūdz skaidrojumu, kā tika plānoti kultūras pasākuma ieņēmumi par biļešu 

realizēšanu? 

Plkst. 15.33 iziet O. Solovjovs 

L. Rollande atbild, ka katras iestādes vadītājs ieņēmumus plānojis tā, lai tos var 

izpildīt. Budžetu sarunās tika pārrunātas iespējas par ieņēmuma palielināšanu. 

Plkst. 15.37 iziet A. Kalniņš 

Notiek diskusija par Talsu kultūras centra ieņēmumiem un pārvalžu kultūras iestāžu 

ieņēmumiem. 

Plkst. 15.39 pievienojas O. Solovjovs 

Plkst. 15.40 pievienojas A. Kalniņš 

A. Pinkena viedoklis, saistībā ar ieņēmumiem un izdevumiem visām iestādēm jābūt 

vienlīdzīgiem noteikumiem. 

L. Pīlēģis jautā, vai skolām, kuras uzņem nometnes un nodrošina citas ārpusskolas 

darbības, papildinot ienākuma sadalu, nav nepieciešams piešķirt papildus finansējums? 

D. Karols atbild, ka sadarbībā ar Talsu pilsētas sporta darba organizatoru pieejami 

finanšu līdzekļi pieaugušo sportam. Iestādes, kuras nodrošina telpas pieaugušo sportam, bet 

nav inventārs, sazinoties ar sporta darba organizatoru var saņemt uz vietas esošo nepieciešamo 

inventāru. 

L. Pīlēģis lūdz pārskatīt, vai iestādēm piešķirtais finansējums kancelejas izdevumiem 

ir atbilstošs.  

Plkst. 15.58 iziet K. Kalniņš 

M. Rozenbergs jautā, vai Sporta skolai ir nepieciešams 11 000 EUR finansējums 

munīciju iegādei? 

Starp deputātiem un L. Rollandi notiek diskusija par sporta finansējuma sadalījumu. 

K. Sakniņš sniedz skaidrojumu par nepieciešamo munīciju daudzumu. 

Plkst. 16.08 pievienojas K. Kalniņš 

A. Pinkens jautā, kā tika noteikts, ka budžeta projektā jāiekļauj finansējums 

Raimonda Tiguļa ārpasaules koncertam – 20 000 EUR, Ghetto Games pasākumam – 

15 000 EUR un Minirallija pasākumam – 20 000 EUR? Vai ir kāds sākotnējais dokuments, 

pēc kura nolemts, ka šādi izdevumi Talsu novada pašvaldības 2025. gada budžetam ir pareizi 

un atbalstāmi? 

Plkst. 16.10 iziet O. Solovjovs 
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D. Karols viedoklis, Tiguļa koncerts ir kā tradīcija, kas nes lielu pienesumu un 

atpazīstamību novadam. Koncerts notika arī 2024. gadā, kad bija saspringta situācija un 

2025. gada situācija uzlabojusies, tādēļ nesaskata argumentus, lai pasākums nenotiktu. 

Plkst. 16.13 pievienojas O. Solovjovs 

Starp deputātiem notiek diskusija par kultūras un sporta pasākumiem. 

A. Pinkens jautā, vai no organizatoriem ir saņemts iesniegums, ka šāds atbalsts 

nepieciešams. Vai norādīti mērķi, kā finansējums tiks izlietots? 

Plkst. 16.26 iziet M. Rozenbergs 

Plkst. 16.26 iziet S. Pētersone 

L. Tīģers atbild, ka par Miniralliju ir atsūtīts iesniegums. Par Ghetto Games 

pasākumu iesniegums nav iesniegts. Var nosūtīt informāciju par Minirallija pasākumu 

2024. gadā. Tāmi, programmu un prezentāciju par Ghetto Games pasākumu. 

A. Pinkena viedoklis, par šiem pasākumiem diskusija bija nepieciešama agrāk, nevis 

dienā, kad par to jālemj. Nav pārliecība par finansējuma atbilstību. 

 

Plkst. 16.29 tiek izsludināts sēdes pārtraukums 

Plkst. 16.46 sēde turpinās 

 

Plkst. 16.47 pievienojas S. Pētersone 

A. Pinkens jautā, vai izteiktais priekšlikums par saistošo noteikumu 8. punktu paredz 

atcelt ieņēmumu piesaisti pie izdevumiem?  

S. Pētersone sniedz skaidrojumu. 

A. Pinkens jautā, vai paredzētas papildus mērķdotācijas ceļu infrastruktūras 

uzturēšanas attīstībai? 

Plkst. 16.54 pievienojas A. Kalniņš 

J. Robalde atbild, ka šobrīd papildus nav ieplānots. Izņemot pārvaldēs, kur plāno tiltu 

remontu un sagatavots eksperta atzinums. 

A. Pinkens jautā, kādēļ Centrālā pārvalde atteikusies no pretkorupcijas pasākuma 

plāna izstrādes? 

L. Rollande atbild, plānam jābūt, bet tā kā plāna izstrādei nepieciešams liels 

finansējums, darbs šobrīd tika atlikts. 

J. Kļava informē, ka Budžeta komisijā nolēma, ka plānu jāizstrādā pašiem uz vietas, 

jo ir attiecīgais speciālists.  

Plkst. 17.06 pievienojas I. Norenberga 

A. Pinkens jautā, kādēļ atliktajos darbos iekļauts audita ārpakalpojums?  

L. Rollande atbild, ka tiks izsludināts konkurss uz iekšējo auditoru vakanci un 

finansējums paredzēts atalgojumam. 

L. Pīlēģis jautā, uz kā rēķina samazinājušies Centrālās pārvaldes uzņēmuma līgumi? 

I. Vāne atbild – saistībā ar civilo aizsardzību. 

A. Pinkens jautā, kad sāks izmantot līdzekļus neparedzētiem gadījumiem? 

A. Astrātovs atbild, ka dome pieņems lēmumu, kur tiks izlietoti līdzekļi 

neparedzētiem gadījumiem. 

Plkst. 17.20 iziet K. Kalniņš 

Plkst. 17.23 iziet A. Grīvāne-Bārda 

L. Pīlēģis lūdz, atsūtīt informāciju par katla nomaiņu “Akmeņkaļos” un atzinumu, ka 

nomaiņu nevar veikt kamēr nav veikta apkures sistēmas pārbūve. 

Plkst. 17.25 pievienojas A. Grīvāne-Bārda 

I. Romaško informē, ka izsniegts atzinums par apkures katla nomaiņu. Atzinums par 

apkures sistēmas nomaiņu nav. 

V. Bārda paskaidro, ka jautājums par apkures sistēmu pagaidām nav  pavirzījies uz 

priekšu. 
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S. Pētersone viedoklis, jautājums jāatrisina, jo energoefektivitāte ir viena no mūsu 

prioritātēm. Finansējums var būt no atsavināšanas naudas un ar jautājumi ir jātiek skaidrībā. 

Lūdz izpilddirektoram pie atskaites informatīvajā daļā, marta Domes sēdē, sniegt informāciju 

kā jautājums virzās uz priekšu. 

L.  Pīlēģis jautā, vai tiek pildītas norādes un izdevumi saistībā ar transporta attīstības 

plānu? Vai ir nomainītas nepieciešamās ceļa, tiltu un upju zīmes? 

S. Pētersone atbild, ka jautājums šobrīd tiek risināts. 

Plkst. 17.30 iziet I. Brūna-Labāne 

L. Pīlēģis jautā, vai budžeta plānā ir gājēju pāreju pārbūve vai izbūve atbilstoši 

normatīvajiem aktiem? 

J. Robalde atbild, ka Talsu pilsētā tiek plānota divu ātrumvaļņu izveide. 

L. Pīlēģis aicina, Attīstības komitejā iekļaut jautājumu par gājēju pārejām un to 

drošību. 

L. Pīlēģis jautā, vai tiks izveidotas dārza un parka atkritumu kompostēšanas vietas 

atbilstoši apstiprinātajiem noteikumiem? Vai šādi izdevumi iekļauti 2025. gada budžeta 

projektā?  

Plkst. 17.35 iziet D. Karols 

Plkst. 17.38 iziet S. Pētersone 

L. Rollande informē, ka 50 000 EUR tika paredzēti SIA “Atkritumu 

apsaimniekošanas sabiedrība “PIEJŪRA”” atkritumu šķirošanas laukuma izveidei Talsos. Ja 

sabiedrība startēs projektā, tad finansējums nebūs vajadzīgs un to varēs novirzīt dārza un parka 

atkritumu kompostēšanas vietas izveidei. 

Plkst. 17.41 pievienojas D. Karols 

Plkst. 17.43 pievienojas S. Pētersone 

L. Pīlēģis lūdz, jautājumu skatīt Attīstības komitejas sēdē. Nepieciešams sagatavot 

plānu, kā virzīties uz priekšu. 

Plkst. 17.48 iziet O. Solovjovs 

Plkst. 17.52 pievienojas O. Solovjovs 

A. Pinkens jautā, vai tika apsvērta iespēja nodrošināt brīvpusdienas arī lielāko klašu 

skolēniem? 

L. Rollande atbild, šobrīd tāda iespēja nav skatīta. 

Plkst. 17.53 iziet O. Solovjovs 

Plkst. 17.54 pievienojas O. Solovjovs 

 

A. Āboliņš informē, ka  dokumentu pārvaldības sistēmā “LIETVARIS” pievienoti 

priekšlikumi. 

 

Plkst. 17.59 pievienojas G. Bērziņš 

Plkst. 17.59 pievienojas I. Brūna-Labāne 

1. Priekšlikums. Izteikt saistošo noteikumu 1. punktu sekojošā redakcijā: Apstiprināt Talsu 

novada pašvaldības (turpmāk – Pašvaldība) 2025. gada budžetu ieņēmumos 66 309 775 EUR 

(sešdesmit seši miljoni trīs simti deviņi tūkstoši septiņi simti septiņdesmit pieci euro, 00 centi) 

un izdevumos 73 060 966 EUR (septiņdesmit trīs miljoni sešdesmit tūkstoši deviņi simti 

sešdesmit seši euro, 00 centi), tai skaitā līdzekļu neparedzētiem gadījumiem izdevumos 

125 000 EUR (viens simts divdesmit pieci tūkstoši euro, 00 centi), apmērā atšifrējumā pa 

vadības funkcijām un ekonomiskās klasifikācijas kodiem, saskaņā ar 1. pielikumu. Iesniedza 

Sandra Pētersone. 

S. Pētersone sniedz skaidrojumu par priekšlikumu. 

Plkst. 18.00 pievienojas K. Kalniņš  

Jautājumus uzdod L. Pīlēģis, A. Pinkens 

Plkst. 18.01 aiziet I. Brūna-Labāne 

Plkst. 18.02 iziet A. Grīvāne-Bārda 
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A. Pinkena viedoklis, šāds priekšlikums nav nepieciešams, jo, ja budžetā pie koda ir 

norādīts, ka līdzekļi paredzēti neparedzētiem gadījumiem, tad citam mērķim tos izmantot 

nevar. 

Plkst. 18.06 pievienojas A. Grīvāne-Bārda 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

10 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Dainis 

Karols, Juzefa Kļava, Sandra Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs 

Solovjovs, Ainis Stūrmanis, Andis Āboliņš) 

“PRET” -  
6 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Aldis 

Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris Rozenbergs) 

“ATTURAS” -  2 (Eva Kārkliņa, Ilva Norenberga) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums pieņemts. 

  

2. Priekšlikums. Izteikt saistošo noteikumu 5. punktu sekojošā redakcijā: Noteikt, ka 

Pašvaldības dome lemj par grozījumiem Pašvaldības 2025. gada budžeta ieņēmumu, 

izdevumu, tai skaitā līdzekļu neparedzētiem gadījumu izdevumu, un finansēšanas apmērā. 

Iesniedza Sandra Pētersone. 

 Plkst. 18.09 iziet M. Rozenbergs 

S. Pētersone skaidro priekšlikuma būtību. 

Jautājumus uzdod A. Pinkens 

A. Pinkena viedoklis, šāds priekšlikums nav nepieciešams, jo likums “Par 

pašvaldību budžetiem” jau nosaka, ka Dome ir tiesīga grozīt pašvaldības budžetu. 

Plkst. 18.13 pievienojas M. Rozenbergs 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

10 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Dainis 

Karols, Juzefa Kļava, Sandra Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs 

Solovjovs, Ainis Stūrmanis, Andis Āboliņš) 

“PRET” -  

8 (Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva Kārkliņa, Ilva Norenberga, 

Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris Rozenbergs, Andra 

Grīvāne-Bārda[balso paceļot roku]) 

“ATTURAS” -  nav 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums pieņemts.  

 

3. Priekšlikums. Izteikt saistošo noteikumu 6. punktu jaunā redakcijā: Pilnvarot Pašvaldības 

izpilddirektoru apstiprināt Pašvaldības iestāžu un projektu/pasākumu detalizētās ieņēmumu un 

izdevumu tāmes 2025. gadam atbilstoši 1. un 3. pielikumā apstiprinātajam finansējumam. 

Iesniedza Sandra Pētersone. 

S. Pētersone skaidro, ka  šobrīd budžets tiek veidots divās zīmēs, līdz ar to, 

nepieciešams pilnvarojums izpilddirektoram, lai apstiprinātu detalizētās tāmes.  

Starp deputātiem notiek diskusija par atļauju izpilddirektoram veikt grozījumus 

domes apstiprinātajā budžetā. 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 
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“PAR” -  

10 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Dainis 

Karols, Juzefa Kļava, Sandra Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs 

Solovjovs, Ainis Stūrmanis, Andis Āboliņš) 

“PRET” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“ATTURAS” -  nav 
 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums pieņemts. 

 

4. Priekšlikums. Izteikt saistošo noteikumu 8. punktu jaunā redakcijā: Lēmumu par līdzekļu 

neparedzētiem gadījumiem izlietošanu pieņem Talsu novada pašvaldības budžeta programmas 

“Līdzekļi neparedzētiem gadījumiem” pieprasījuma un izlietojuma nolikuma noteiktajā 

kārtībā. Iesniedza Sandra Pētersone. 

Jautājumus uzdod A. Pinkens 

I. Norenberga jautā, vai noteikumos ir iekļauts punkts, kas nosaka, ka izpilddirektors, 

kad tiks piešķirts finansējums neparedzētiem gadījumiem, ziņos domei? 

S. Pētersone atbild, noteikumi nosaka, ka dome lemj par līdzekļu neparedzētiem 

gadījumiem piešķiršanu. Katru lēmumu pieņems dome. 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

11 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Dainis 

Karols, Juzefa Kļava, Ilva Norenberga, Sandra Pētersone, 

Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Ainis Stūrmanis, Andis 

Āboliņš) 

“PRET” -  
5 (Andra Grīvāne-Bārda, Kalvis Kalniņš, Eva Kārkliņa, Aldis 

Pinkens, Māris Rozenbergs) 

“ATTURAS” -  2 (Antra Grūbe, Lauris Pīlēģis) 
 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums pieņemts. 

 

  Plkst. 18.28 tiek izsludināts sēdes pārtraukums 

 Plkst. 18.40 sēde turpinās 

 

5. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 01.107 EKK 5250 Priekšizpēte un būvprojekta izstrāde 

“Fabrikas ielas, Talsos pārbūve” ģeoloģijas izpēte un avanss 9000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka izņemt šādu darbu no budžeta nav ne tālredzīgi, ne pareizi. 

Pašvaldībai ir iespēja šādu darbu veikt no finansējuma avota – atlikums gada beigās, tādēļ 

aicinu atbalstīt priekšlikumu. 

Plkst. 18.42 pievienojas K. Kalniņš 

D. Karols jautā, kurā pielikuma sadaļā būtu iekļaujams šis priekšlikums? 

A. Pinkens atbild, ka 1. Pielikuma 5200 kodā. 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  
7 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Māris Rozenbergs) 

“PRET” -  
7 (Almants Kalniņš, Dainis Karols, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš) 
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“ATTURAS” -  
4 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Lauris Pīlēģis, Ainis 

Stūrmanis) 
 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

6. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 20.17 Talsu Kultūras centra Metodiskā nodaļa EKK 3263 

Valsts un pašvaldību dotācija biedrībām un nodibinājumiem - Kultūras un tūrisma projektu 

finansēšanas konkurss - I. kārta 10 000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka visus iepriekšējos gadus izņemot 2024. gadu, notika konkurss, 

kurā dažādas biedrības, individuāli cilvēki, pašvaldības iestādes varēja piedalīties kultūras vai 

tūrisma nelielos projektos, saņemot pašvaldības līdzfinansējumu. Šobrīd šāds projektu 

konkurss mums vairs nav. Šobrīd neredz nevienu iemeslu, kādēļ konkurss nevarētu tikt 

atjaunots. Finansējuma avots – atlikums gada beigās. 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  
7 (Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš) 

“ATTURAS” -  3 (Gaidis Bērziņš, Juzefa Kļava, Ainis Stūrmanis) 
 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts 

 

7. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 01.105 Pašvaldības atbalsta līdzfinansējuma programmas 

EKK 3263 Valsts un pašvaldību budžeta dotācija biedrībām un nodibinājumiem - 

Daudzdzīvokļu dzīvojamo māju pagalmu labiekārtošana 10 000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka šāda iniciatīva pašvaldībā ir bijusi veiksmīgi izmantota un 

iedzīvotāju prāt ļoti vērtīga. Aicinu atbalstīt projekta atsākšanu 2025. gadā. 

 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  
8 (Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols, Juzefa Kļava, 

Sandra Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš) 

“ATTURAS” -  2 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

A. Āboliņš informē, ka priekšlikumi tiks izteikti mutiski un balsojums notiks paceļot 

roku. 

 

8. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 01.105 Pašvaldības atbalsta līdzfinansējuma programmas 

EKK 3263 Finansējums daudzdzīvokļu dzīvojamo māju energoefektivitātes pasākumu 

īstenošanai 10 000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka attiecīgais departaments šo darbu ir plānojis sākotnējā budžeta 

projektā, kurš no budžeta projekts ir izņemts. Aicina realizēt šo iniciatīvu. 



Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  

8 (Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols, Juzefa 

Kļava, Sandra Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, 

Andis Āboliņš) 

“ATTURAS” -  2 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

9. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 01.105 Pašvaldības atbalsta līdzfinansējuma programmas 

EKK 3263 Līdzfinansējums valsts nozīmes pilsētbūvniecības pieminekļu teritorijās esošo 

vēsturisko ēku restaurācijai un konservācijai 20000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka sākotnēji šis darbs, tika iekļauts budžeta projektā kur 

finansējums ticis paredzēts, taču netika atbalstīts. Nesaskata nevienu argumenta, kādēļ 

neatsākt šo vērtīgo iniciatīvu.  

A. Grūbes viedoklis, iniciatīva par vēsturisko ēku saglabāšanu ir ļoti nepieciešama 

un svarīga. 

  

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  2 (Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

“ATTURAS” -  
7 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš,) 

“NEPIEDALĀS” -  1 (Andis Astrātovs) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

10. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 21.221 Vandzenes PII Zīlīte EKK 2312 inventārs- 

krēsliņi 1000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka izglītības iestādes ir jānodrošina ar nepieciešamo inventāru 

un ja viņas to ir lūgušas, lai nodrošinātu nepieciešamās funkcijas, to nevar neiekļaut budžetā. 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  2 (Almants Kalniņš, Dainis Karols) 
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“ATTURAS” -  

8 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

  

11. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 21.243 Virbu PII Zīļuks EKK 5239 Pārējie iepriekš 

neklasificētie pamatlīdzekļi (4 gultiņas (4viet) 2160€ un EKK 2361.2 gultas matrači 320€. 

Iesniedza Aldis Pinkens.  

A. Pinkens skaidro, ka neļaut iestādei atjaunot savas mēbeles, kas ir vajadzīgas 

funkciju veikšanai ir nepieļaujami, tādēļ aicina atbalstīt priekšlikumu, lai iestāde varētu 

atjaunot iekārtojumu. 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

  

12. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 21.311 Stendes psk EKK 5239 Pārējie iepriekš 

neklasificētie pamatlīdzekļi gultiņas PII  2800€. Iesniedza Aldis Pinkens.  

A. Pinkens sniedz skaidrojumu par priekšlikumu. 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

13. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 21.413 Dundagas MMS EKK 5239 Pārējie iepriekš 

neklasificētie pamatlīdzekļi Pianīns Yamaha B3, pulēts, melns (papildus nepieciešamā nauda 

PL iegādei) 7248€. Iesniedza Aldis Pinkens.  

A. Pinkens skaidro, ka pašvaldība apstiprināja iestādes attīstības plānu un apņēmās 

nodrošināt nepieciešamās lietas darbību veikšanai. Ņemot vērā solījumus apstiprinot attīstības 

plānu, lūdzu atbalstīt priekšlikumu. 
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Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

14. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 03.11 Stendes tautas nams EKK 2231.1 dalības maksas 

Stendes vīru ansambļa Pasaules Kultūras nedēļa Spānijā 9233€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

Plkst. 19.06 nav redzams K. Kalniņš 

A. Pinkens skaidro, ka nav skaidri argumenti, kādēļ šis darbs tika izņemts no budžeta, 

jo Stendes vīru ansamblim ir zināmi panākumi un sasniegumi. Piedaloties pasaules līmeņa 

kultūras pasākumā ārzemēs Talsu novada vārds tiktu iznests pasaulē. 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  
7 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Eva Kārkliņa, Ilva 

Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

15. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 03.11 Stendes tautas nams EKK 2233.2 transporta 

pakalpojumi Stendes amatiermākslas kolektīviem 2500€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka nevar būt tā, ka kādas iestādes šajā kodā drīkst plānot savai 

attīstībai vajadzīgos brauciens, bet citas nesaņem neko. Ir jābūt taisnīgai budžetu līdzekļu 

sadalei.  

Plkst. 19.09 pievienojas K. Kalniņš 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 
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Priekšlikums noraidīts. 

 

16. Priekšlikums. Palielināt uzsk. dim. 01.326 līdzdalības budžets 2239.4 Līdzfinansējums 

(vidējie ieņēmumi trīs gados NĪN 2 825 937EUR, IIN 24 659 648EUR)  par 27 486€. 

Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro priekšlikuma būtību. 

L. Pīlēģa viedoklis, lai iedzīvotāju vietējā kopiena spētu darboties, summu 

nepieciešams palielināt. Aicinu atbalstīt šo priekšlikumu.  

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

   

17. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 21.101 Izglītības pārvalde finansējumu skolēnu 

brīvpusdienu apmaksai 5.klasei 125 000€. Iesniedza Aldis Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka priekšlikums radās pēc šodienas budžeta izstrādes gaitā 

notikušās diskusijas, pēc kuras var secināt, ka šādi izdevumi pašvaldībai ir iespējami. 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 

“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

18. Priekšlikums. Iekļaut uzsk. dim. 21.101 Izglītības pārvalde EKK 5239 Pārējie iepriekš 

neklasificētie pamatlīdzekļi Rotaļu laukumu labiekārtošana_PII 35 000€. Iesniedza Aldis 

Pinkens. 

A. Pinkens skaidro, ka Izglītības pārvalde vēlējās 70 000 EUR finansējumu rotaļu 

laukuma labiekārtošanai pirmsskolas izglītības iestādēs, kas netika iekļauta budžetā. 

Priekšlikums ir šim mērķim iekļaut finansējumu 35 000 EUR apmērā, lai daļu darbus varētu 

veikt šogad un attiecīgi atlikušos nākamgad. 

 

Balsojums notiek paceļot roku 

A. Āboliņš aicina balsot par priekšlikumu. 

Par priekšlikumu balso: 
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“PAR” -  

8 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Kalvis Kalniņš, Eva 

Kārkliņa, Ilva Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Māris 

Rozenbergs) 

“PRET” -  nav 

“ATTURAS” -  

10 (Gaidis Bērziņš, Ainis Stūrmanis, Juzefa Kļava, Sandra 

Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs Solovjovs, Andis Āboliņš, 

Andis Astrātovs, Almants Kalniņš, Dainis Karols) 

DOME NOLEMJ: 

Priekšlikums noraidīts. 

 

G. Sebra viedoklis, aicina uz budžetu skatīties tā, lai cilvēkiem, kas strādā pašvaldībā, 

un iedzīvotājiem, kuriem iznāk saistība ar pašvaldību, rodas drošības un uzticamības sajūta, 

un novads atgriežas pie izaugsmes. Aicina balsot par budžetu, kurš varbūt nav ideāls, bet 

drošības sajūtu nesīs, jo budžets ir sabalansēts un dos iespēju nākotnē arī realizēt projektus. 

J. Kļavas viedoklis, salīdzinājumā ar 2024. gadu budžeta plānošanas process bija 

raitāks. Tā pamatā bija taupības pasākumu rezultātā iegūtais naudas atlikums un piešķirtais 

finanšu līdzekļu pieaugums salīdzinājumā pret 2024. gadu. Uzskata, ka šis mums ir 

dzīvošanas budžets. Tuvākajā laikā ir jāsāk saplānot kārtīga, pamatota naudas plūsma. 

Taupīšanas pasākumi nekur nav pazuduši, vēl ir daudz nepadarītu darbu ar kuriem 

nepieciešams strādāt. Svarīgi šobrīd tuvākajā laikā visiem deputātiem kopā - vai tas ir 

komiteju līmenī vai citādā veidā  izstrādāt reālu investīciju plānu tuvākajiem pieciem gadiem. 

Aicina atbalstīt budžetu, jo taupības režīms turpināsies arī 2026. gadā. 

A. Pinkena viedoklis, budžets patiesībā nav ne ar kādām prioritātēm nekādā sasaistē, 

kas automātiski noved pie nākamās problēmas, kādēļ nevar izstrādāt labu budžetu. Mums ir 

problēmas ar plāna ievērošanu, kur gadu no gada mēs nevaram panākt kaut kādu vienmērīgu 

attīstību. Attīstības plānošanas dokumenti ir primārais dokuments no kā ir jāsāk domāt. 

Pašvaldību budžeta izstrādes procesam jābūt caurspīdīgam un tiesiskam, jo pašvaldību 

budžets ir jāizstrādā tā, kā to nosaka normatīvie akti. Šādā veidā izstrādātu budžetu neatbalsta. 

L. Pīlēģa viedoklis, tika teikts, ka budžets ir sabalansēts. Šodien diskusijā par to rodas 

šaubas, līdz ar to grūti pateikt, ka budžets ir sastādīts atbilstoši mūsu pašu izvirzītajiem 

mērķiem. Rodas sajūta, ka līdz galam budžets nav sabalansēts. Attiecībā uz novadu tā ir mūsu 

atbildība turpmāk domāt par attīstību, lai arī tas prasa lēmumus, kas nav populāri, bet 

ilgtermiņā tas viennozīmīgi atmaksātos. Šobrīd tāda vēlme  nav, līdz ar to mēs nespējam iet 

uz priekšu un droši attīstīties. Šobrīd sagatavoto budžetu nevar atbalstīt.  

S. Pētersones viedoklis budžets ir objektīvās realitātes budžets. Budžets šogad ir labi 

sagatavots, jo neskatoties uz to, ka ne vienmēr visas vēlmes ir iespējams realizēt, tomēr tās 

tiek ieplānotas. Šogad notiek Latvijas skolu jaunatnes dziesmu un deju svētki, pašvaldību 

vēlēšanas, kas prasa zināmus ieguldījumus. Sociālais budžets ir ar ievērojamu pieaugumu, kas 

dod garantiju iedzīvotājiem uzlabot savu dzīves kvalitāti. Par nākošo gadu jādomā šodien un 

ir virkne pasākumu, kas steidzami un neatliekami ir jāveic. 

E. Kārkliņas viedoklis, skatoties uz sastādīto budžetu, ir viegli runāt, ir grūti izdarīt un 

neredz, ka šis būtu labās prakses piemērs. Viss kas iepriekš tika pārmests, tagad būtu novērsts, 

tā diemžēl nav. Budžets nav ideāls. 

A. Stūrmaņa viedoklis, labi, ka darbinieki šobrīd ir atgriezušies pie piecu darbadienu 

nedēļas. Teikt, ka budžets ir ideāls nevar un kāda bija situācija, to zina katrs no deputātiem. 

Šobrīd visvairāk traucē tas, ka deputāti vienkārši sadalījušies pozīcijā un opozīcijā, un neviens 

vien jautājums varbūt netiek risināts tā, kā varētu risināt. Tika izteikti labi priekšlikumi, no 

kuriem daudzus neatbalstīja, bet cer, ka daļa no tiem tiks pārskatīti un lietas tiks darītas vēl 

labāk nekā līdz šim. 

I. Norenbergas viedoklis, nav skaidri šī budžeta izstrādes pamatprincipi, jo redzams, 

ka ir situācijas, kad vairākos gadījumos cietuši tie, kas, iespējams, savus izdevumus jau laikus 

samazināja. Šodien budžetu neatbalstīs. 
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D. Karola viedoklis, budžets ir viens no reālākajiem, kas sagatavots. Notika diskusija 

par mērķiem un prioritātēm, ko mēs nospraužam tekošajā gadā. Šis nebija pareizs prioritāšu 

nospraušanas veids un cer, ka tie tiks noteikti krietni ātrāk. Aicina kolēģus atbalstīt budžetu. 

A. Grīvāne-Bārda pauž viedokli – sniedzot pārskatu par iepriekšējos gados 

pieņemtajiem lēmumiem. Šodien par budžetu balsos – pret.  

A. Kalniņa viedoklis, pašvaldībai pats primārais uzdevums ir finanšu disciplīna. Dotā 

brīdī opozīcijas piedāvātie priekšlikumi lielākoties bija vērā ņemami un atbalstāmi, bet šobrīd 

pašvaldībai nav brīvu līdzekļu. Aicina atbalstīt budžetu, jo tas šobrīd ir sabalansēts. 

M. Rozenberga viedoklis, darbinieki strādājuši, darbs ir ieguldīts liels, bet diemžēl uz 

attīstību šis budžets nav vērsts. Neredz šeit uzstādījums, kam vajadzētu būt budžetā. Diemžēl 

nevar atbalstīt budžetu. 

A. Pinkena viedoklis, paldies, ka sadzirdēju arī to, ka šobrīd ir pazīmes tam, ka mēs 

visi esam līdzatbildīgi, nevis tikai viens vai divi no iepriekšējās domes vadības, visi deputāti 

atbild par savu rīcību. Ar katru reizi budžeta sagatavošanas izpratne paliek aizvien labāka un 

ir mazāk iespējas saskatīt tehniskas kļūdas budžeta sagatavošanas gaitā. 

A. Āboliņa viedoklis, kā priekšsēdētājs nes atbildību par sagatavoto budžetu un uzticas 

savai komandai. Šobrīd pašvaldība ir daudz labākās pozīcijās nekā gadu iepriekš. Budžets ir 

sabalansēts, pašvaldība strādā normālā darba režīmā, paredzēti līdzekļi arī attīstībai, bet 

joprojām ir jābūt atbildīgiem un tālredzīgiem, jāskatās arī nākošie gadi uz priekšu. Neredz 

būtiskus šķēršļus, lai šodien neapstiprinātu 2025. gada Talsu novada pašvaldības budžetu. 

Aicinu deputātus atbalstīt sagatavoto lēmumprojektu. 

 

A. Āboliņš aicina balsot par lēmuma projektu. 

Par lēmumu balso: 

“PAR” -  

10 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Dainis 

Karols, Juzefa Kļava, Sandra Pētersone, Gundars Sebris, Oļegs 

Solovjovs, Ainis Stūrmanis, Andis Āboliņš) 

“PRET” -  
6 (Andra Grīvāne-Bārda, Antra Grūbe, Eva Kārkliņa, Ilva 

Norenberga, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis) 

“ATTURAS” -  nav 

“NEPIEDALĀS” -  1 (Māris Rozenbergs) 

DOME NOLEMJ: 
 

Pieņemt lēmumu Nr. 22 “Par Talsu novada domes saistošo noteikumu Nr.1 “Par Talsu novada 

pašvaldības 2025. gada budžetu” apstiprināšanu”. 

 

 

Sēde slēgta plkst. 20:27 

 

Sēdes vadītājs (paraksts*) Andis Āboliņš 

Parakstīts 25.02.2025. 

 

Protokolētāja (paraksts*) Inga Koha-Kurovska 

Parakstīts 25.02.2025. 

 

 


